
 

П Р О Т О К О Л 

 

от заседание на Областна епизоотична комисия към Областна администрация – 

Ловеч 

 

 

Днес, 03.09.2020 г. от 11.00 часа в зала 101 на Областна администрация Ловеч, се 

проведе заседание на Областна епизоотична комисия, съгласно Заповед № РД-07-

7/11.02.2020 г. на Областен управител на област Ловеч. 

Заседанието бе водено от г-жа Ваня Събчева, Областен управител на област Ловеч. 

Присъстваха следните членове:  

1. Д-р Росен Федерчев – директор на „Областна дирекция по безопасност на храните“ – 

Ловеч 

2. Д-р Сийка Иванова – директор на дирекция НЗБ в „Регионална здравна 

инспекция“ – Ловеч 

3. Стефан Джонев – полицейски инспектор в ОД на МВР Ловеч 

4. Инсп. Албена Николаева – РДПБЗН – Ловеч 

5. Дияна Рускова – директор на Областна дирекция „Земеделие“ – Ловеч 

6. Павлин Панов – ръководител на Сдружение „Ловно-рибарско дружество“ –  Ловеч 

7. Инж. Георги Грозданов – директор на „Областно пътно управление“ – Ловеч 

8. Ангел Ангелов – зам. директор на „Регионална дирекция по горите“ – Ловеч 

9. Д-р Мария Антонова – председател на ОК на БВС – Ловеч 

10. Вергиния Чалова – гл.специалист „Общински имоти“ – Община Ловеч    

11. Георги Георгиев – зам.-кмет на Община Луковит                                          

12. Борис Врабевски – зам.-кмет на Община Тетевен 

13. Цвета Димова – н-к отдел „Правен“ – Община Троян 

14. Бистра Иванова – гл. експерт „Общинска собственост“ – Община Угърчин 

15. Светла Симеонова – мл.експерт ОСЕ – Община Ябланица 

16. Нели Митева – директор на дирекция АКРРДС, ОА – Ловеч 

17. Петя Пенчева – младши експерт в дирекция АКРРДС, ОА – Ловеч 

 

На заседанието бяха поканени и присъстваха още: 

 Проф. д-р Паскал Желязков – Изпълнителен директор на Българска агенция по 

безопасност на храните (БАБХ) 

 Проф. д-р Георги Георгиев – директор на Център за оценка на риска по 

хранителната верига (ЦОРХВ) 

 Д-р Евгени Макавеев – директор на дирекция КРОКЦ в Център за оценка на риска 

по хранителната верига 

 Д-р Георги Чобанов – директор на дирекция „Здравеопазване и хуманно 

отношение към животните и контрол на фуражите" към БАБХ 

 Д-р Огнян Гечев – н-к отдел ЗЖ в ОДБХ Ловеч 

 

Г-жа Ваня Събчева – Областен управител на област Ловеч откри заседанието, като 

приветства всички с добре дошли и даде думата на проф. д-р Паскал Желязков – 

Изпълнителен директор на Българска агенция по безопасност на храните. 

 

Проф. д-р Паскал Желязков – Изпълнителен директор на Българска агенция по 

безопасност на храните (БАБХ) поздрави членовете на Областната епизоотична комисия 

и изказа благодарност за провежданите ежеседмични заседания на комисията във връзка 

с болестта Африканска чума по свинете.  

 



Г-жа Събчева каза, че през последните месеци заседанията на комисията са били 

неприсъствени поради епидемичната обстановка и разпространението на COVID 

инфекцията. Последното присъствено заседание е проведено на 04.03.2020 г., а след него 

са проведени 5 бр. неприсъствени заседания. Тя сподели, че стремежът  на Областна 

администрация Ловеч е бил да бъдат информирани членовете на комисията 

своевременно за актуалната епизоотична обстановка на територията на областта, както и 

по други теми, които касаят комисията.  

 

Заседанието премина при следния дневен ред: 

1. Актуална епизоотична обстановка в Област Ловеч към 03.09.2020 г. 

Докладва: ОДБХ Ловеч 

 

2. Запознаване с казус относно нарушена биосигурност на 2 (два) броя 

животновъдни обекти намиращи се на територията на бивш стопански двор в с.Дълбок 

дол, общ. Троян свързан с ползването на общински път от трети лица. 

Докладват: община Троян, ОДБХ Ловеч 

 

3. Разни. 

 

Дневния ред беше приет единодушно от членовете на комисията. 

 

По точка 1 от дневния ред г-жа Събчева даде думата на г-н Росен Федерчев – директор 

на „Областна дирекция по безопасност на храните“ – Ловеч, да докладва актуалната 

епизоотична обстановка за област Ловеч към дата 03.09.2020 г. 

 

Г-н Росен Федерчев, Директор на „Областна дирекция по безопасност на храните“ – 

Ловеч каза, че епизоотичната обстановка в област Ловеч към този момент е спокойна. 

Той вмъкна кратка история относно заболяването Африканска чума по свинете (АЧС) на 

територията на област Ловеч. Сподели, че в момента заболеваемостта по дивите свине е 

намаляла, тъй като броят на самите животни е намалял. Периодично в ОДБХ Ловеч се 

получават сигнали за открити трупове на диви свине, от които се вземат своевременно 

проби. По отношение на  застрашените ферми, както и за по-подробна информация за 

заболяванията по животни в област Ловеч г-н Федерчев даде думата на д-р Огнян Гечев 

– н-к отдел ЗЖ в ОДБХ Ловеч.  

 

Д-р Огнян Гечев, Началник на отдел ЗЖ в ОДБХ Ловеч запозна присъстващите със 

заболяванията с епизоотичност в област Ловеч. По отношение на заболяването АЧС г-н 

Гечев каза, че до момента има взети 866 бр. проби от 4 индустриални и 12 фамилни 

ферми. Изказа безпокойството си по отношение на дивите прасета поради факта, че през 

последните 3 месеца 95% от пробите, които са взети са положителни: от ДГС Троян, 

ДЛС Русалка гр. Априлци, ДГС Лесидрен и ДГС Тетевен. Единият от случаите в 

териториалния обхват на ДГС Троян е за 6 намерени диви прасета на едно място и 

всички са с положителен резултат.  

Във връзка с регистрацията на обектите тип „заден двор“ в изпълнение на Закона за 

ветеринарномедицинската дейност, г-н Гечев каза, че до момента в ОДБХ Ловеч има 

111бр. заявления, 96бр. от тях са одобрени. Процедурата по регистрацията е сложна. 

Четири са установените случаи на нерегламентирано отглеждане на домашни свине. 

Относно заболяването Инфлуенца по птиците каза, че за изминалата година на 

територията на област Ловеч има 2 огнища при патици мюлари. На територията на 

областта има 6 регистрирани обекта и 1 люпилня за патици. Друго от заболяванията на 

територията на областта бе заразен нодуларен дерматит. Две са били огнищата в област 

Ловеч – гр. Априлци с. Лесидрен, в които се извършва ваксинация по определена схема.  

 



Проф. д-р Георги Георгиев – Директор на Център за оценка на риска по хранителната 

верига сподели, че много често на центъра се налага да правят оценка на риска от 

възникване на епизиоотични взривове от различни заболявания. Г-н Георгиев добави, че 

в момента Център за оценка на риска по хранителната верига е завършил научно 

становище, което е публикувано на сайта на ЦОРХВ за оценка на риска от заболяването 

син език, според която оценка това заболяване на територията на България не би 

трябвало да съществува. По отношение на АЧС и наложените мерки за заселване на 

новорегистрирани животновъдни обекти тип „заден двор“, д-р Георгиев каза, че са 

такива каквито са разписани в новата нормативна база и който не отговаря на 

минималните изисквания за биосигурност, не трябва да отглежда животни. Каза, че 

осигуряването на условия и мерки за биосигурност, които да намалят и предотвратяват 

риска от проникване на инфекции от какъвто и да е агент трябва да бъде на първо място 

във всички животновъдни обекти (птицевъдни, овцевъдни и пр.) и свързаните с това 

икономически загуби. Собствениците трябва да се погрижат за всичко това. 

 

Проф. д-р Паскал Желязков подчерта, че Българската ветеринарна служба е част от 

БАБХ. Нейно задължение е да осигури на българското животновъдство безопасни 

условия за отглеждане на животните. Всички документи издадени от БАБХ са в 

съответствие и съгласуваност с европейското ветеринарно законодателство, тъй като 

след присъединяване на България към ЕС страната ни вече няма суверенитет по 

отношение на заразните болести и България участва със всички държави в ЕС по 

изпълнение на едни и същи мерки, за да може да има гаранция, че болестите ще бъдат 

ограничени там където възникват и няма да преминават от държава в държава и поради 

това трябва да бъде осигурена безопасност на българските ферми. От тази година 

Министерството на земеделието, храните и горите осигури няколко програми за 

подпомагане на стопаните при осигуряване на мерките за биосигурност. Присъствието в 

днешното заседание на Областната  епизоотична комисия на БАБХ  и ЦОРХВ е с цел на 

не само да се решават конкретни казуси, а да се направи пробив в отношението на хората 

към безопасността на животните. 

 

Г-жа Събчева увери проф. Желязков, че от миналата година ОА Ловеч имаше пълното 

съдействие на институциите в Област Ловеч (МВР, ОПУ, общините в областта и пр.) за 

навременните мерки които се взеха във връзка с борбата със заболяването АЧС. 

 

По точка 2 от дневния ред г-жа Събчева отново даде думата на д-р Федерчев. 

 

Г-н Федерчев внесе разяснения относно нарушена биосигурност на 2 (два) броя 

животновъдни обекти намиращи се на територията на бивш стопански двор в с.Дълбок 

дол, общ. Троян свързан с ползването на общински път от трети лица.  

Казусът е, че се води спор между двама собственици, единият производител на малини, а 

другият животновъд, защото ползват един и същи път, който минава и през двата имота 

и е общински. Собственикът на малините, както и другите лица преминаващи по пътя, 

пряко влияят върху биосигурността на животновъдната ферма. Животновъдния обект е 

подложен на риск от зараза. За да работят фермите и да прилагат мерките за 

биосигурност трябва да се реши достъпа до тях. 

 

По точка 3 Разни не постъпиха предложения. 

 

След изказаните мнения и направените обсъждания по казуса от компетентните 

институции и от проф. д-р Паскал Желязков, както и от проф. д-р Георги Георгиев – 

директор на Център за оценка на риска по хранителната верига (ЦОРХВ) състава на 

Областната епизоотична комисия единодушно се обедини върху вземането на следното  

 



 

 

 

РЕШЕНИЕ: 

1. Областната епизоотична комисия приема, че животновъдни обекти с приоритетно 

значение трябва да бъдат подпомагани от държавата за разрешаване на проблеми, 

възникнали по отношение на биосигурността им. 

2. Необходимо е, да бъдат проведени срещи с всички заинтересовани страни, 

въвлечени в казуса, за да се търсят възможности за дългосрочно разрешаване на 

възникналите проблеми. 

 

 

Г-жа Ваня Събчева благодари за участието на всички и им пожела ползотворен ден!  

 

 

 

Ваня Събчева 

Областен управител  

на област Ловеч  

 

 

 

Протоколирал: 

Петя Пенчева 

Мл. експерт в дирекция АКРРДС 


